
Vyjádření Pavly Setničkové  

k  reportážím Jana Tuny o Lipensku 

Jan Tuna již jednou natočil zcela nepravdivou, nevyváženou reportáž mající za cíl pouze 
dehonestaci mé osoby a jedné spolupracovnice spolku. Při této reportáži mě kontaktoval po 
telefonu a já jsem 22 minut vysvětlovala příčiny znečištění vody v nádrži Lipno. O tom, že je 
znečištěná není pochyb. Je to potvrzené od hydrobiologů, kteří charakterizují její stav jako 
„zničený ekologický potenciál“. Dále to lze snadno zjistit na serveru, na kterém zveřejňuje 
hygienická stanice svá pravidelná měření. Letos již 2x byla shledána „nevhodnou ke koupání“ viz. 
www.koupacivody.cz. Nic z mého vysvětlení příčin znečištění vody se v reportáži Jana Tuny 
neobjevilo.  

Besedu v Českém Krumlově  Jan Tuna neumožnil zahájit, protože přednášku narušoval 
manipulativními dotazy a výkřiky, jak vyplývá z našeho nesestříhaného záznamu besedy 
https://youtu.be/rfl0odqT3Mk. Musel být vykázán, což si přáli účastníci besedy i přednášející.  

Následná reportáž pana Tuny z Lipenska a z besedy v Českém Krumlově je opět velmi 
neobjektivní, lživá a zjevně má za cíl dehonestaci mé osoby i činnosti spolku. O obsahu našeho 
facebookového příspěvku se může každý přesvědčit sám. Uvádíme tam pouze fakta: 
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid0MEfwZq1dVYZzfyTo3Y2p8JXH7D
Wfmb8m113cCzz6eT54fgigGKXs2SsJkYatNqphl&id=100078856153084   

Kauzu s mrtvými úhoři máme zdokumentovanou. Napsali jsme rybářskému svazu a provedli jsme 
odběr vzorků vody. Výsledek?  

Citujeme: „V případě úhořů se jedná o parazitární onemocnění Anguilikolózou, které způsobuje 
hlístice krevnatka úhoří (Anguilicola crassus). Krevnatka parazituje v plynovém měchýři úhořů, 
kteří následně hynou. Jiné ryby tímto parazitem netrpí.“  

V okolí Lipna se jich vyskytly jednotky, v dané lokalitě malého Lipna u Černé v Pošumaví to byly 
desítky. Našli jsme tam mimo jiné i jiné druhy ryb, u kterých nebyl rozbor proveden. Nemohly být 
odebrány, neboť byly ve velkém stádiu rozkladu.  

Nechali jsme udělat rozbory vody Zdravotním ústavem v Českých Budějovicích:  

Z výsledku vody z Olšiny vyplývá, že je voda velmi silně znečištěná a nemělo by se v ní koupat. Byly 
zde také zjištěny fekální bakterie  

o Escherichia coli 800 KTJ/10 ml 743-857 --- SOP 900 P10 A 

o intestinalni enterokoky 98 KTJ/10 ml 78-118 --- SOP 906 P10 A 

o termotolerantni koliformni bakterie 980 KTJ/10 ml 917- --- SOP 903.01 P10 A 

Druhý odběr jsme realizovali až 19.8., kdy bylo po deštích a voda byla již naředěná. Podle vyjádření 
pracovnice ústavu by vzorek z 30.7. zřejmě dopadl stejně jako ten z Olšiny. Nicméně i vzorek 
z 30.7. obsahoval fekální bakterie, i když byl v normě.  

Katastrofický stav vody trval od 30.7.24. Paní Irena Pekárková, starostka Černé v Pošumaví se 
nikterak touto situací nezabývala. Jediné opatření, které jsme zaznamenali, bylo vybagrování 
potoka, který ústí do malého Lipna, aby se v jeho laguně nedržela silně znečištěná voda, která 
zapáchala.  

Co se týče developerské firmy a jejího vztahu s obcí, k tomu bych poznamenala pouze to, že 
nezisková organizace nikterak nevstupuje do vztahu mezi obcí a developerem, a ani k tomu nemá 
možnost. Projekt jsme hodnotili čistě z pohledu jeho dopadů na životní prostředí. Ty, vzhledem 

http://www.koupacivody.cz/
https://youtu.be/rfl0odqT3Mk
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid0MEfwZq1dVYZzfyTo3Y2p8JXH7DWfmb8m113cCzz6eT54fgigGKXs2SsJkYatNqphl&id=100078856153084
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid0MEfwZq1dVYZzfyTo3Y2p8JXH7DWfmb8m113cCzz6eT54fgigGKXs2SsJkYatNqphl&id=100078856153084


k tomu, že se jedná z velké části o přestavbu stávajícího hotelu a rekreačního areálu, jsou 
minimální v porovnání s jinými záměry, které obec schválila. Posuďte sami – firma FRP Group 
(přestavba hotelu Racek) přinese celkem 160 nových lůžek a nezabere další volnou krajinu.  

Regulační plán, který umožní jinému developerovi výstavbu ve velikosti Horní Plané, přinese 
2.300 nových lůžek a zabere téměř 20 ha volné krajiny. Zatím nám není známo, že by tento investor 
obci cokoliv přislíbil.  

Jan Tuna není seriózní novinář, který by hledal pravdu. Jeho cílem je pouze diskreditovat mou 
osobu a poškodit mě v krajských volbách. Mohla bych poděkovat panu Tunovi za negativní 
reklamu před volbami, ale jeho metody jsou neetické a já nehodlám k takové novinářské práci 
mlčet.  

 

Pavla Setničková, předsedkyně spolku Lipensko pro život a lídryně kandidátky za Spolu pro lidi a 
krajinu v krajských volbách 2024 


